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     Nieuwsbrief 40 – juni/juli 2013 

 

 
Jaarlijkse kanotocht 

  
Zondag 8 september 13.00 uur vertrek 
vanaf De Duikelaar, het Watersport- 
centrum bij de haven aan de Noordzijde. 
 
Vanaf het water ziet alles er anders uit. 
Geniet mee van de unieke combinatie 
van natuur, cultuur en sport. Dit jaar 
varen we de zeer gevarieerde 1200 Roe-
route. Kanovereniging Sloterplas vaart 
weer mee met hun 10-persoonskano.    
Er zijn daarin ook enkele plaatsen 
beschikbaar voor wie zelf niet (meer) zo 
makkelijk kanoot. Er kan gekozen wor-
den uit een langer en een korter rondje. 
We beginnen gezamenlijk. Bij molen De 
1200 Roe splitsen de groepen. 
 
Aanmelden 

De excursie is gratis. Aanmelden is nodig 
in verband met het aantal te reserveren 
kano’s: post@vriendenvandesloterplas.nl 
of  tel. 020 614 95 79/ 020 699 00 67. 
 

 
 

 
Viering 10 jaar VVS bij Café Oostoever 

 

Tienjarig bestaan VVS 
 
Op 8 juni vierden we ons 10-jarig 
bestaan met een geanimeerde bijeen-
komst op het zonovergoten terras van 
Café Oostoever. 
 
De voorzitter sprak de volgende speech 
uit:  “Beste Vrienden, 
Ik wil beginnen met uit te spreken hoe 
blij ik ben met onze - al tien jaar - zo 
stabiele vereniging. 
Hoe ik merk dat onze leden achter ons 
staan en ons steunen, zoals de ver-
eniging van de bewoners van de 
Hogguerflats die ons financieel  hebben 
geholpen met onze folder. 
Hoe blij ik ben met mijn actieve mede 
bestuursleden die,  zonder uitzondering, 
al die jaren veel van hun tijd en aandacht 
hebben gegeven aan de Sloterplas, 
waardoor wij ook  echt vrienden zijn 
geworden. 
Met de verjonging van het bestuur gaat 
het de goede kant uit: ik kan met veel 
plezier melden dat wij versterking heb-
ben gekregen van Mirjam Koevoet, 
landschapsarchitecte  en auteur van de 
studie over de inrichting van de  
Westelijke Tuinsteden:  “Waar het water 
geen naam heeft”. Zij woont aan het 
Oeverpad in Osdorp, dus ook aan de Slo-
terplas. 
Ik kan u wel mededelen dat we langza-
merhand tureluurs zijn geworden door 
alle beleids-, bestemmings-, uitwerkings- 
en structuurplannen;  alle nota's, strate-
gieën en visies waarop zienswijzen 
moesten worden ingediend en waarop 
moest worden ingesproken.Dan de 
rechtszaak onlangs, om te voorkomen 
dat er een hele dag onder de 
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lepelaarnesten gebonkt zou worden. 
Deze is, ondanks onze inspanningen, niet 
goed afgelopen: het festival ging gewoon 
door.  In de toekomst zullen we proberen 
samen met vrienden  van andere parken 
in de stad de dancefestival-ellende in te 
dammen.  
 
Maar de laatste visie - de Toekomstvisie 
van de deelraad - waarin beschreven 
wordt hoe de Sloterplas en het Sloter-
park er in 2040 aan toe zijn maakt ons 
echt kwaad! Daarin staat dat druk 
bezochte evenementen een paar maal 
per jaar standaard zijn geworden en het 
hotel aan de noordkant van het zwembad 
in 2040 een erg ‘leuke plek`is geworden. 
Zelfs de demagogische tegenstelling 
Kijkgroen versus Gebruiksgroen komt 
weer tevoorschijn. Er staat: "de vraag 
naar Gebruiksgroen in plaats van Kijk-
groen neemt toe". Op ons eerste lus-
trum, 5 jaar geleden, heb ik nog uitge-
legd dat kijkgroen ook gebruiksgroen is. 
Het is zelfs het meest voorkomende - 
goedkoopste en niet destructieve gebruik 
van groen, met het voordeel dat de mens 
er gelukkig van wordt.  
Verder staat in de Toekomstvisie dat in 
2040 de Zuidwestoever in Osdorp  opge-
nomen is in het winkelcentrum. Er is een 
bioscoop, horeca, terrassen; kortom 
stedelijk leven. En als het vriest kan er 
worden geschaatst! Kom nou! 
Het lijkt ons dat we niet meer vriendelijk 
moeten meedenken met het stads-
deelbestuur, dat probeert de Osdorpse 
Grote Centrumambitie te verwezenlijken 
door de Zuidwestoever te verstedelijken. 
Deze is er te ongeschikt voor.   
 
Dan onze Toekomstvisie, onze droom:  
In 2040 is de Sloterplas met zijn 
omringende groene kraag een beto-
verend mooi, natuurlijk park en indruk-
wekkende`kop`van de Sloterplasscheg. 
De groene scheg die de stad verbindt 
met het - ten westen van Amsterdam 
liggende - polderland en de duinen. 
De Zuidwestoever heeft behalve door-
lopende bomenrijen aan de plaszijde, 
mooie groene natuurlijke  oeverbe-
groeiing met bloeiende waterplanten. 
De Groene As is weer compleet!  
  

Door het hele park staan kleine kiosken, 
met toilet en ‘s zomers een terras.        
Er vinden  kleinschalige evenementen 
plaats zonder versterkte muziek en in de 
plas kan´s zomers weer volop en veilig 
gezwommen worden. 
Ik weet zeker dat deze droom voor de 
gezondheid en het geluk van de bewo-
ners van Amsterdam het allerbeste is.” 
 
10e jaarvergadering VVS 
 
De jaarlijkse ledenvergadering vond dit 
jaar plaats op 13 april. Het was de tiende 
editie van deze vergadering. Er waren 11 
leden en 6 bestuursleden.  
Van Wouter van der Wulp moesten we 
afscheid nemen. Gelukkig blijft hij wel 
zijn natuurkennis omzetten in leuke 
stukjes voor onze website.  
Mirjam Koevoet zal toetreden tot het 
bestuur en Alphons Berkemeijer zal ons 
ondersteunen bij de website en facebook. 
 
Onderwerpen die  aan  de orde  kwamen: 
- de wens voor een onderhoudsplan voor 
het Ruige Riet naar aanleiding van het 
ongebreidelde ophogen van de paden 
met haksel waardoor deze steeds breder 
en hoger worden; 
- de wens om de oever van de plas      
bij het Sloterparkbad (incl. speeltuin) 
openbaar toegankelijk te maken;  
- in het komende jaar na te denken over 
een alternatief voor het vuurwerk in 
verband met milieuaspecten; 
- de steeds terugkerende bedreiging van 
dancefestivals en hotels. 
 

 
 
Vanwege het  2e lustrum  hebben  we de 
vergadering afgesloten met een toast op 
de vereniging. 
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Dancefestival naast broedende 
lepelaars 
 
In mei dit jaar is een paartje lepelaars 
tussen de reigers bij de Allendelaan gaan 
broeden. Kennelijk beviel het ze goed en 
hebben ze onder soortgenoten reclame 
voor die locatie gemaakt, want op 27 mei 
bleken er zelfs drie paar lepelaars in die 
kolonie te nestelen. 
Tot onze verbazing werd op 13 mei door 
het stadsdeel  een vergunning gegeven 
voor een dancefestival op 1 juni op het 
naastgelegen terrein. Reden voor de VVS 
om bezwaar te maken met als be-
langrijkste redenen: vernieling van het 
parkterrein en verstoring van de broe-
dende lepelaars. Let wel: het vuurwerk 
werd afgelast door de afdeling Hand-
having van het Ministerie van Econo-
mische Zaken en Milieu omdat dit plaats-
vond in het broedseizoen en daarom 
géén ontheffing van de Flora- en fauna-
wet kreeg.                                           
 

 
Foto Marjori Hong, www.gefladder.nl 

 
We hebben geprobeerd om met dezelfde 
reden dit dancefestival door de voor-
zieningenrechter te laten tegenhouden. 
Dit is niet gelukt omdat de rechter de 
mening volgde van bovengenoemd 
Ministerie dat nu wél een ontheffing ver-
leende omdat men meende dat de orga-
nisatie voldoende maatregelen had 
getroffen om verstoring van de broe-
dende lepelaars en reigers te voor-ko-
men. De conclusie van de verplichte 
monitoring achteraf was: de broedvogels 
hebben het nest niet verlaten, dus de 
Flora- en faunawet is niet overtreden. 
Toch is het lepelaars-jong, dat sinds 30 

mei werd gevoerd, na het festival nooit 
meer waargenomen en waren alle  lepe-
laars op 13 juni vertrokken. 
 

 
Eierschalen: twee van een lepelaar en  een van 
een reiger.  

 
Ons bezwaar is op 2 juli behandeld in een 
hoorzitting van Juridische Zaken van de 
Centrale Stad. Ook hebben we onlangs 
nog een bezwaarschrift ingediend bij het 
Ministerie tegen hun beslissing.  
Wordt vervolgd. 
 
Over Lepelaars gesproken 
 
Door Teun van Dijk 
 
Het is niet voor het eerst dat lepelaars 
gezamenlijk met blauwe reigers broeden. 
Langs de Liede, in de buurt van de Zoete 
Inval, broeden deze soorten nu al met 
succes zo’n zes jaar gezamenlijk. Toch is 
broeden in bomen voor lepelaars niet 
normaal. In ons land broedden de 
lepelaars in het verleden allemaal op de 
bodem, meestal tussen riet of hoge 
grassoorten. Het Naardermeer met zijn 
lepelaars was een beroemd voorbeeld. 
Tot Reintje verscheen en met eieren en 
jongen korte metten maakte. In 1988 
hebben de lepelaars dan ook het 
Naardermeer de rug toegekeerd en zijn 
in de Oostvaardersplassen gaan broeden. 
Ook daar verscheen de vos, geholpen 
door de aanleg van een lage dijk in het 
broedgebied. De lepelaars geloofden het 
ook daar nu wel. Ze vertrokken naar de 
Waddeneilanden waar vossen niet voor- 
komen. In het Quacjeswater in Zuid-
Holland broeden de lepelaars in struiken 
en bij Callantsoog handhaven ze zich nog 
op een eilandje in een duinmeer doordat 
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rond dat meertje een elektrische 
afzetting is gemaakt die Reintje niet kan 
passeren.  
 
Van een rode lijstsoort is de lepelaar 
weer flink opgekrabbeld en zijn er nu 
zo’n 1900 broedparen in Nederland. Door 
het Nederlandse succes zijn ze zich zelfs 
op Duitse en Deense Waddeneilanden 
gaan vestigen en ook Engeland, Frankrijk 
en België kennen nu broedende 
lepelaars. Aan de gekleurde ringen is te 
zien dat deze vogels uit Nederland 
afkomstig moeten zijn. Voorheen 
broedden lepelaars in West Europa alleen 
in Spanje en Nederland.  
 
Het zijn trekvogels die overwinteren in de 
Senegaldelta en aan de kust van 
Mauretanië waar een waddengebied zoals 
bij ons ligt (Banc d’Arguin). Interna-
tionale bescherming heeft er voor 
gezorgd dat het momenteel met de 
lepelaars beter gaat dan voorheen. Ook 
verbetering van de waterkwaliteit is daar 
debet aan. Lepelaars eten vooral kleine 
visjes, met name stekelbaarsjes, die ze 
vangen door maaiend met hun snavel 
door het water te lopen. In die snavel zit 
een heel goede tastzin. Ze vinden hun 
voedsel dus op een heel andere manier 
dan hun familielid de reiger. De lepelaars 
foerageren in de Osdorperpolders en 
verder weg. Door de compenserende 
maatregelen die Rijkswaterstaat moest 
treffen in de Eendrachtpolder i.v.m. de 
realisatie van de Westrandweg is daar nu 
een gunstige voedselbron voor lepelaars 
ontstaan.  
 
Als grondbroedende vogels zijn de 
jongen van lepelaars gewend om onder 
ongunstige weersomstandigheden met 
meerdere soortgenoten bij elkaar te 
kruipen, om op die manier warm te 
blijven. In bomen is dat echter 
onmogelijk, de jongen hebben dan alleen 
hun broertjes/zusjes. In boomtoppen 
koelt het door de wind ook nog eens 
sneller af dan op de grond. Het Mystic 
Garden dancefestival was om die reden 
voor de toen net geboren lepelaars van 
het eerste paar een groot risico met die 
lage temperatuur. 

Aanleg natuurvriendelijke oevers 
voltooid 
 

De natuurvriendelijke oevers in Osdorp 
zijn klaar. Eind mei zijn de laatste plan-
ten aangebracht. Langs de oevers en op 
de eilanden zijn dit  verschillende soorten 
oever- en waterplanten, waaronder 
zegge, kattenstaart en waterlelie. De 
grond van de eilanden, die op dit mo-
ment duidelijk zichtbaar is, zal nog iets 
zakken, waardoor er een drassig gebied  
ontstaat. De jonge waterplanten zijn 
afgeschermd door gaas, om ze te be-
schermen tegen de vraat van ganzen. Als 
de beplanting voldoende is gegroeid, 
waarschijnlijk over twee jaar, zal het 
gaas worden verwijderd.  
 

 

 

In het park zelf is aan de randen, tussen 
de bomen op enkele plaatsen bos-
plantsoen aangeplant met onder 
andere krentenboompjes, kornoelje en 
wilg. De hekken rondom het werk 
worden hier in juli weggehaald. 
 
Nu is het wachten op het herstel van de 
natuur. Hopelijk heeft het gebruik van 
het zware materieel op de kwetsbare 
veenlaag geen blijvende gevolgen. 
Helaas is het verlies van een aantal 
bomen, waaronder een mooie moeras- 
cypres naast het bruggetje bij het 
Oeverpad wél onomkeerbaar. Daaren-
tegen laten veel (water)vogels al zien dat 
zij blij zijn met hun nieuwe, rustige en 
veilige stukje grond.  



 5 

Verslag excursie Rembrandtpark 
 
Op 11 mei werden we rondgeleid door 
Teun van Dijk, voorzitter van de Vrien-
den van het Rembrandpark. Hij liet ons 
de kenmerken zien van de Engelse 
landschapsstijl waarin het park is ont-
worpen. Opmerkelijk zijn de drie nieuw 
aangelegde paddenpoelen (een goede 
gebruikmaking van de wateroverlast 
waar het Rembrandpark ook onder lijdt). 
 

 
 
Het doel van die paddenpoelen is dat 
amfibieën daarin eieren kunnen afzetten 
en dat de larven niet worden opgegeten 
door vissen. Helaas worden er wel eens 
vissen in gedumpt, als mensen bv. hun 
tuinvijver opruimen en de vissen een 
tweede leven willen gunnen. 
In een vijver in het zuidelijk parkdeel 
komen roodwangschildpadden voor, net 
als in onze heemtuin (zie Nieuwsbrief 
36). Voor deze schildpadden zijn speciale 
zonnevlotjes gemaakt. 
 

 
 
Bijzonder voor het park is de hoeveelheid 
vogels die er broeden: fuut, nijlgans, 
meerkoet, waterhoen, wilde eend, 

krakeend, grote bonte specht, halsband-
parkiet, houtduif, holenduif, roodborst, 
winterkoning, heggemus, koolmees, 
pimpelmees, staartmees, zanglijster, 
merel, tjiftjaf, zwartkop, kleine kare-
kiet(!), boomkruiper, boomklever, zwarte 
kraai, kauw, ekster, vlaamse gaai, vink 
en groenling. 
Onze tocht begon met regen en eindigde 
in de zon op het terras van de kinder- 
boerderij, met thee en een gevulde koek.  
 
Kroniek Osdorper oever, deel 23 

 
Op 19 juni is het oranje speelgevaarte  
op de Osdorperoever feestelijk geopend.   
Nu nog een kiosk met een toilet erbij! 
 
Op 26 juni is het bestemmingsplein 
Osdorpplein e.o. incl. de Zuidwestoever 
vastgesteld. Positief is dat het ‘Rondje 
Sloterplas zal worden verbeterd met een  
voetgangersbrug van de ‘landtong’ naar  
Torenwijck. Verder komt er een heuvel in 
de hoek van Meer en Vaart en de 
Lelylaan om het park af  te schermen 
tegen het verkeerslawaai. Helaas wordt 
het stukje wilde natuur in de bocht 
afgegraven tot aan de betonnen rand. 
Ons bezwaar tegen het mogelijk maken 
van de vele horecagelegenheden op de 
landtong en tegen het half over het 
water hangende paviljoen tegenover de 
Meervaart is niet overgenomen. Ook blijft 
het inzet van het stadsdeel om de oever 
te betrekken bij het winkelgebeuren op 
het Osdorpplein. In onze visie kan de 
smalle parkstrook tussen Meer en Vaart 
en de Sloterplas geen onderdeel worden 
van het Osdorpplein, want deze behoort 
niet alleen tot de Grootstedelijke Hoofd- 
boomstructuur, maar is ook - sinds kort - 
deel van het jonge naoorlogse nationale 
Erfgoed. Dit betekent dat alles op alles 
gezet moet worden om de boomstructuur 
ter plaatse te handhaven en - in weste-
lijke richting - aan te vullen en niet, zoals 
het stadsdeel van plan is, om bomen te 
verwijderen om op straatniveau vanuit 
het Osdorpplein een doorzicht mogelijk 
te maken. 
Zie www.vriendenvandesloterplas.nl voor 
de volledige versie van onze zienswijze. 
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Horeca- en leisurevisie Nieuw West 
2013-2017 
 
Ook deze visie is vastgesteld in de 
Raadsvergadering van 26 juni. Geen van 
de door ons gemaakte opmerkingen en 
bezwaren hebben tot aanpassingen van 
deze visie geleid.  
Ons grootste pijnpunt in deze visie is    
de aanzienlijke hoeveelheid horeca met 
name op de Zuidwestoever. Wij onder- 
schrijven de gedachte dat passende 
horeca in het Sloterpark wenselijk is en 
denken dan aan kleinschalige, laag-
drempelige voorzieningen. Maar zeker 
geen 3-6 bij elkaar, zoals bedacht voor 
de Zuidwestoever. Ook hebben wij 
bezwaar tegen slaapgelegenheden in het 
Sloterpark of op de oevers van de 
Sloterplas (tenten, Bed en Breakfast, een 
klein en passend hotel in het groen). Wij 
hebben in onze zienswijze laten weten 
dat een hotel in het park een ernstige 
aantasting betekent, ook al gaat het niet 
verder dan de boomgrens. Een hotel 
vereist nu eenmaal toegankelijkheid voor 
gemotoriseerd verkeer en parkeerruimte 
voor de hotelgasten die per auto of 
mogelijk zelfs per  touringcar arriveren. 
Zelfs een hotel gebaseerd op een 
beperkte schaal zal een groot deel van 
het park aantasten.  
 
In de paragraaf “Groei van sport- 
adventure” beschrijft het stadsdeel dat 
een sportschool met uitzicht op de 
Sloterplas” een goede toevoeging zou 
zijn op het huidige aanbod. Maar er zijn  
al twee sportscholen aan de Sloterplas,  
die naast het Sloterparkbad en die bij de 
Hogeschool van Amsterdam.  Bovendien 
leidt een concentratie van voorzieningen 
in en het rond het Sloterpark tot een  
toename van verkeer en parkeerdruk in 
het gebied. Dat vinden wij ongewenst.  
Ook in deze paragraaf heeft ons com-
mentaar niet  tot aanpassingen geleid.  
Zie www.vriendenvandesloterplas.nl voor 
de volledige versie van onze zienswijze. 
 
 
 

Renovatie Sloterparkbad      
 
Wegens renovatie zijn zowel het binnen- 
als buitenbad van 13 juli tot 13 augustus 
gesloten. Jammer voor alle omwonenden 
die dit jaar thuis met vakantie zijn. 
 
Scouting Sloterplas gaat sluiten 

 

 
 
Bijna 60 jaar geleden startte Scouting 
Sloterplas in de Diderotstraat in Sloter- 
meer. In de loop der jaren werd er vaak 
verhuisd; eerst naar het parochiehuis bij 
de Lourdeskerk, toen via de Krijn Breur- 
straat en het Jan Zwanenburghof in 1998 
naar de huidige plaatstalen loods met de 
zes portocabines bij het haventje aan de 
Noordzijde. Het zou voor twee jaar zijn, 
maar pas in 2011 kreeg de watergroep 
een nieuwe plek aangewezen, op de hoek 
van het terrein van het Sloterparkbad. 
Scouting Sloterplas had altijd een "huur-
relatie” maar moest nu zelf gaan 
bouwen. De hoge eisen en het moeizame 
overleg hebben er uiteindelijk toe geleid 
dat de scoutinggroep besloten heeft om 
aan het eind van dit jaar de deuren te 
sluiten. Een groot verlies voor de jeugd 
van Slotermeer en Geuzenveld en voor 
de vele enthousiaste vrijwilligers.  

 
 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 – 1062 BM  
 Lidmaatschap 5 euro, banknr. 9590123 

 
Kijkt u vooral ook eens op onze website www.vriendenvandesloterplas.nl.         
Hier vindt u de nieuwste berichten en de Nieuwsbrief met foto’s in kleur.


